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[ SPANISH TEXT – TEXTE ESPAGNOL ]

[TRANSLATION – TRADUCTION]

Note No. 4-2-2/2021

The Permanent Mission of Ecuador to the United Nations presents its compliments to the Secretariat and has the honour 
to refer to Note No. 4-2-136/2020 of 23 December 2020, requesting, in accordance with article 4, paragraph 3, of the 
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International Covenant on Civil and Political Rights, that the States parties to the Covenant be informed of the state of 
emergency declared by the Government of Ecuador through Executive Decree No. 1217, dated 21 December 2020.

In that regard, the Permanent Mission of Ecuador to the United Nations wishes to inform the Secretariat that, by 
Decision No. 7-20-EE/20, the Constitutional Court (“Corte Constitucional”), in plenary session, declared the aforementioned 
Executive Decree unconstitutional. As a result, Executive Decree No. 1217 has been repealed.

The Permanent Mission of Ecuador to the United Nations would be grateful if the Secretariat could inform the States 
parties to the International Covenant on Civil and Political Rights accordingly.

The Permanent Mission of Ecuador takes this opportunity to convey to the United Nations Secretariat the renewed 
assurances of its highest consideration.

New York, 19 January 2021

[TRANSLATION – TRADUCTION]

Note n° 4-2-2/2021

La Mission permanente de l’Équateur auprès de l’Organisation des Nations Unies présente ses compliments au 
Secrétariat de l’Organisation et a l’honneur de se référer à la note n° 4-2-136/2020 du 23 décembre 2020, dans laquelle il est 
demandé, au titre du paragraphe 3 de l’article 4 du Pacte international relatif aux droits civils et politiques, que les États parties 
au Pacte soient informés de l’état d’urgence déclaré par le Gouvernement équatorien par le décret exécutif no 1217 du 21 
décembre 2020.

À cet égard, la Mission permanente de l’Équateur auprès de l’Organisation des Nations Unies informe le Secrétariat 
que, par la décision n° 7-20-EE/20, la Cour constitutionnelle (« Corte Constitucional ») réunie en séance plénière a déclaré 
inconstitutionnel le décret exécutif susmentionné. Le décret exécutif n° 1217 a donc été abrogé.

La Mission permanente de l’Équateur auprès de l’Organisation des Nations Unies serait reconnaissante au Secrétariat 
d’en informer les États parties au Pacte international relatif aux droits civils et politiques.

La Mission permanente de l’Équateur saisit cette occasion pour renouveler au Secrétariat de l’Organisation des Nations 
Unies les assurances de sa très haute considération.

New York, le 19 janvier 2021


